
             URZĄD MIEJSKI                                                          Wałbrzych, dnia 26.09.2024 r. 
             W WAŁBRZYCHU  
       BIURO  ORGANIZACYJNE      
 
 
BO.0003........................ 

 
..Tomasz Maciejowski,..........Rafał Kiercz........ 
                  /imię i nazwisko radnego, klub radnych/  
 
 

Składamy interpelację, zapytanie do: 
  /niewłaściwe skreślić/ 

    Prezydenta Miasta Wałbrzycha  
Pana Romana Szełemeja 

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej Wałbrzycha 

 
w sprawie wypowiedzi Prezydenta Miasta Wałbrzycha oraz Przewodniczącego Rady Miasta 
wygłoszonych podczas VII Sesji RM oraz dowolności postępowania w sprawie odpowiedzi 
na interpelacje Radnych. 
 
Wnosimy o przeprowadzenie analizy prawnej, a następnie weryfikację stanu faktycznego i 
wprowadzenie adekwatnych uregulowań, odpowiedzialności oraz kontroli. 
 
Zgodnie z przepisami odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udziela prezydent lub osoba 
przez niego wyznaczona (tak art. 24 ust. 6 Ustawy o samorządzie gminnym). Do kategorii 
poważnych uchybień zaliczyć należy przyjętą dowolność postępowania w sprawie odpowiedzi na 
interpelacje radnych, które są sygnowane wyłącznie przez kierowników różnych komórek 
organizacyjnych Urzędu Miasta i podmiotów prawa handlowego, w których 100% kontrolę 
posiada Miasto.  
 
Ustawodawca dopuścił, aby odpowiedzi mógł udzielać nie tylko organ wykonawczy jednostki 
samorządu terytorialnego, ale także osoba wyznaczona przez niego. Zatem na interpelację lub 
zapytanie radnego odpowiedzi może udzielić upoważniony pracownik gminy, jednak należy 
pamiętać, że odpowiada on z upoważnienia organu wykonawczego i w imieniu tego organu. Czyli 
odpowiedzialność za treść udzielonej odpowiedzi ponosi organ wykonawczy, pomimo że 
odpowiedzi tej nie tworzył. 
 
W związku z powyższym, odpowiedzi na interpelację radnych winien de facto podpisywać 
osobiście prezydent, a wyjątkowych wypadkach - osoba działająca z upoważnienia prezydenta. 
Przy czym, fakt działania w imieniu prezydenta miasta powinien być dla adresatów pisma 
czytelny, tj. np. znajdować odzwierciedlenie w zapisie odcisku pieczęci o treści z up. Prezydenta 
Miasta Wałbrzycha. 
 
Zatem przyjęta w UM Wałbrzych praktyka udzielania odpowiedzi przez pracowników 
urzędu, albo przez szefów jednostek podległych gminie, działających poza rygorem 
upoważnienia przez prezydenta miasta, jest działaniem niewłaściwym. 
 

 
Tomasz Maciejowski    Rafał Kiercz 
......................................................... ......................................................... 
            /podpis radnego/                 /podpis radnego/ 
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